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Aan
de heer R.R.C. den Heijer en mevrouw A.C.M. Lammens-Oostdijk
van fractie VVD

p/a raadsgriffie@dordrecht.nl

Datum 5 september 2023
Ons kenmerk 2023-0102057
Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake onze binnenstad: een stiltegebied of 

meer gezelligheid?

Geachte heer Den Heijer en mevrouw Lammens,

Bij brief van 11 juli 2023, bij ons ingekomen op 11 juli 2023, heeft u op grond 
van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens 
fractie VVD vragen gesteld met betrekking tot onze binnenstad: een stiltegebied of 
meer gezelligheid?
Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. Is het college in contact met de betreffende ondernemer en is er 
maatwerk mogelijk in de buitenruimte of toch een terras te kunnen 
voeren?

Antwoord Het college heeft contact met de ondernemer. De ondernemer heeft 
ervoor gekozen niet (opnieuw) een gewijzigde aanvraag in te dienen 
om alsnog een terras te realiseren.

Vraag 2. Klopt het dat de tuin een zogeheten stiltegebied is? Zo ja, in hoeverre 
is dat in lijn met onze beleidsdoelstelling met het verder verlevendigen 
van onze binnenstad? Zo neen, wat was dan volgens de rechter de 
reden waarom dit terras niet meer mag?

Antwoord Er is hier geen sprake van een stiltegebied, maar wel van een 
binnenterrein. Op de locatie van het terras rust de bestemming 'Tuin'. 
Een terras is hier niet toegestaan volgens de regels van het 
bestemmingsplan, maar in afwijking daarvan kan een vergunning 
worden verleend indien met een ruimtelijke onderbouwing is 
aangetoond dat er sprake is van een “goede ruimtelijke ordening”.
Het pand zelf heeft de bestemming horeca in het bestemmingsplan. Bij 
de vaststelling van het bestemmingsplan hebben het college en de 
raad hiermee een bepaalde levendigheid beoogd. Met de bestemming 
Tuin in het bestemmingsplan is met name beoogd het dichtslibben van 
de gronden met bebouwing te voorkomen en niet (zozeer) het 
beperken van de gebruiksmogelijkheden van de hoofdbebouwing, 
waarop in dit geval de bestemming 'Horeca' ligt. Het college heeft 
daarom medewerking verleend om met een omgevingsvergunning een 
terras mogelijk te maken. Dit onder andere om de levendigheid van de 
binnenstad te versterken/stimuleren. 
In de bezwaar- en beroepsprocedure is naar voren gekomen dat het 
geluidstechnisch erg ingewikkeld is om op die specifieke locatie een 
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terras te realiseren. Met het terras in de huidige vorm kan niet worden 
voldaan aan de geluidsnormen ook niet met het reeds geplaatste 
geluidsscherm. 
De rechter heeft nog wel wat overwegingen ter aanpassing 
meegegeven voor het eventueel alsnog vergunnen van een terras op 
die locatie.

Vraag 3. Ziet het college in het aankomende terrassenbeleid de mogelijkheid 
om de geluidsnormen te verruimen voor terrassen in onze stad?

Antwoord Geluid op een terras valt onder de Wet Milieubeheer. De hierin 
opgenomen geluidsnormen en het bestemmingsplan vormen het 
wettelijke kader voor geluid op terrassen. De gemeente kan voor 
horecabedrijven in bepaalde gebieden (en via individueel maatwerk) 
een hogere grenswaarde voor het langetijdgemiddelde 
beoordelingsniveau geluid vaststellen. In de nieuwe horecanota waar 
nu aan wordt gewerkt en nog ter vaststelling aan de gemeenteraad zal 
worden voorgelegd, zullen de locaties van en kaders rond 
horecaconcentratiegebieden opnieuw worden beoordeeld met de 
nadruk op de ambitie levendige binnenstad zonder dat de leefbaarheid 
helemaal uit het oog wordt verloren.

Vraag 4. Hoe ondersteunen we horecaondernemers, die hun stinkende best 
doen om overlast en leefbaarheid in de buurt te waarborgen, tegen 
bewoners die koste wat het kost procedures aanspannen om zo een 
ontwikkeling ten bate van onze gehele stad te dwarsbomen?

Antwoord Het vorig jaar door de gemeenteraad vastgestelde Toekomstbeeld 
Binnenstad Dordrecht “Slijpen aan een Diamant” vraagt om ruimte 
voor horeca-ontwikkelingen om de beleving van de binnenstad te 
verbeteren en om een goede balans tussen beleven en wonen. Deze 
uitgangspunten zijn leidend voor het handelen van het college, zoals bij
de afweging en kaders rond het verlenen van de vergunningen. Het is 
voor de ondernemers aan de voorkant helder binnen welke regels zij 
kunnen exploiteren en welke maatregelen zij in acht moeten nemen. 
Het staat belanghebbenden vrij om tegen een besluit van het college 
bezwaar in te dienen of een procedure bij de rechtbank te starten. Het 
is vervolgens aan de rechter om hier een uitspraak over te doen.
Daarnaast wordt gewerkt aan het vernieuwen van diverse 
beleidskaders, zoals de horecanota, om goed invulling te kunnen geven
aan de ambities van het toekomstbeeld. Het college beseft ook dat er 
een collectieve verantwoordelijkheid is om de balans tussen 
levendigheid en leefbaarheid te waarborgen. Daarom is er in 2019 
gestart met een proef met de inzet van een Susteam in het 
horecagebied in de binnenstad. Deze proef was succesvol, maar de 
inzet is als gevolg van de sluiting van de horeca in de Coronaperiode 
niet verlengd. Het college onderzoekt de mogelijkheid om het Susteam 
in de toekomst weer in te kunnen zetten.
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Vraag 5. Ziet het college mogelijkheden in ons beleid om de levendigheid van 
Dordt te bevorderen en hoe kunnen we als raad daar verder aan 
bijdragen (ook om dit soort gevallen in toekomst te voorkomen)?

Antwoord Momenteel wordt gewerkt aan een nieuwe horecanota als 
deeluitwerking van het door de gemeenteraad vastgestelde 
Toekomstbeeld Binnenstad Dordrecht "Slijpen aan een Diamant". 
In deze nota en in de participatie eromheen wordt hiervoor de basis 
gelegd. Voor zowel bewoners als ondernemers is het belangrijk dat er 
duidelijke kaders zijn over welke mate van levendigheid en 
leefbaarheid per gebied beoogd wordt. 
De balans tussen levendigheid en leefbaarheid blijft een uitdagend 
onderwerp. Een van de actiepunten uit het politiek akkoord is de 
aandacht voor een gezellige levendige binnenstad met horeca en 
nachtleven waar het kan, in goede balans met wonen in de stad.
Bij het vaststellen van de horecanota door de raad zal dit wederom aan
de orde komen.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

C.H.W.M. Post A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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